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gekalfde koe …). Werken met protocollen 
vergemakkelijkt ook in sterke mate het 
werk van de bedrijfsbegeleidende 
dierenarts. Op het moment dat er zich een 
probleem voordoet (zoals een verhoogd 
aantal kalveren met neonatale diarree of 
een verhoogd aantal koeien met (endo)
metritis), kan de oorzaak van het probleem 
op een snelle en accurate manier worden 
opgezocht door na te gaan in hoeverre het 
vooropgestelde protocol al dan niet werd 
opgevolgd. Ook in het kader van het 
verstandig omspringen met diergenees-
middelen – waaronder antibiotica – heeft 
het werken met protocollen zeker een 
aantal belangrijke voordelen. 
Terwijl jonge veehouders zich vaak halve 
dierenartsen wanen, omdat zij het 
aandurven een koe intraveneus te 
behandelen of een koe met een lebmaag 
‘te steken’, hebben zij anderzijds steeds 
meer hulp nodig bij hun ‘gewone’ taak als 
veehouder, zoals bijvoorbeeld bij het 
onderkennen van zieke dieren. Om hier 
een gepast antwoord op te geven, krijgen 
tools als ‘cow Signals’ of het ‘Deens 

systeem’ momenteel heel wat aandacht. 
Beide systemen voorzien de veehouder (en 
zijn begeleidende dierenarts) van hulpmid-
delen om op een arbeidstechnisch 
verantwoorde manier (sub)klinisch zieke 
dieren tijdig op te sporen zodat zij kunnen 
behandeld worden alvorens ze economi-
sche verliezen zullen veroorzaken. 

Alhoewel deze systemen zeker een 
meerwaarde kunnen hebben, is er eerst 
nog verder onderzoek nodig om aan te 
tonen dat de geadviseerde behandeling 
wel degelijk economisch verantwoord is. 
De veehouder stimuleren om, bijvoorbeeld, 
op zoek te gaan naar koeien met een 

subklinische ketonemie of een afwijkende 
vaginale uitvloeiing is één zaak. Hem een 
goed advies geven omtrent de behandeling 
van deze zieke dieren is een ander paar 
mouwen. 

wat brengt de toekomst?
Veehouders ervaren het preventief werken 
tijdens de diergeneeskundige bedrijfsbe-
geleiding als een van de grootste voorde-
len. Als er geen bedrijfsbegeleiding 
plaatsvindt, trekken zij vaak pas na lange 
tijd aan de alarmbel en heeft de behande-
ling vaak al heel veel geld gekost. Het is 
daarom veel beter om het bedrijf regelma-
tig met de dierenarts te overlopen en 
direct in te grijpen als er iets dreigt mis te 
gaan. Ook de bespreking met de dieren-
arts en de opvolging van behandelplannen 
en vaccinatieschema’s zien de meeste 
veehouders als een groot voordeel. Hoe 
moet men infecties, zoals IBr, BVD, 
neospora en paratuberculose, aanpakken 
en buiten houden?
Bedrijfsbegeleiding wordt door de meeste 
veehouders beschouwd als een stok 
achter de deur om het nog beter te doen. 
Het voorkomt bedrijfsblindheid. Verkeerde 
gewoontes raken immers gemakkelijk 
ingeburgerd. De bedrijfsdierenarts kan de 
veehouder hierop wijzen. Daarom is een 
goede communicatie tussen beiden van 
groot belang. Beiden hebben er belang bij 
als de bedrijfsresultaten verbeteren en het 
bedrijf voldoende winst maakt.

Diergeneeskundige  
bedrijfsbegeleiding is noodzaak
Uit enquêtes bij veehouders kwam al 
herhaaldelijk naar voren dat diergenees-
kundige bedrijfsbegeleiding zeker 
economisch verantwoord is. De opbreng-
sten liggen duidelijk hoger dan de kosten. 
Bovendien is bedrijfsbegeleiding een 
onderdeel van het gehele pakket kwali-
teitszorg dat bedoeld is om de consument 
de garantie te geven dat met zijn voedsel 
alles in orde is. Denk in dit verband 
bijvoorbeeld ook aan IkM en integrale 
ketenbewaking (IkB). kortom, diergenees-
kundige bedrijfsbegeleiding is een 
noodzaak voor ieder modern 
melkveebedrijf.  n
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